

Franckesche Stiftungen zu Halle

Caii Crispi Sallvstii Opera Omnia

Sallustius Crispus, Gaius

Lipsiae, Anno MDCCXXIX.

VD18 13486500

Caput XXIII.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:hbz:ha33-1-219271

zum 15 esse. Caeterum, quo plura bene atque strenue fecisset, eo animum suum iniuriam minus tolerare 16. Atherbalem dolis 17 vitae suae insidiatum 18: quod ubi comperisset, sceleri obviam isse 19: populum R. neque velle, neque pro bono 20 facturum, si ab iure gentium sese prohibuerit 21: postremo, de omnibus rebus legatos Romam brevi missurum 22. Ita utriusque 23 digrediuntur: Atherbalis appellandi copia non fuit 24.

15 se. 16 eo minus tolerare se posse ab aliis iniuriam. 17 per varias insidias. 18 fuisse. 19 se, ut illud impediret. 20 ex commodo suo. 21 si prohibere ipsum vellet ab usu iuris gentium. 22 esse se. 23 legati. 24 occasionem adloquendi Atherbalem non habuerunt.

CAPVT XXIII.

Ivgurtha ubi eos 1 Africa 2 decessisse ratus est, 1 neque propter loci naturam 3 Cirtam armis expugnare potest; vallo atque fossa moenia circumdat: turrex extruit, easque praefidiis firmat: praeterea dies noctesque, aut per vim aut dolis tentare 4: defensoribus moenium praemia modo, modo formidinem ostentare: suos hortando ad virtutem arrire 5: prorsus intentus cuncta parare 6. Atherbal ubi intelligit, 2 omnes fortunas suas in extremo 7 fitas 8, hostem infestum 9, auxilii spem nullam, penuria 10

F 3

re-

1 Legatos Romanorum. 2 ex. 3 situm. 4 oppidum coepit. 5 excitare. 6 omni studio. 7 periculo. 8 esse. 9 sibi esse. 10 ob penuriam.